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［摘 要］ 为了宣传本国文化，加强国际交流，日本在经济腾飞后积极开展国际日语教

育。 1985年9月在中日两国政府等共商协议下，“日本学研究中心” 于北京外国语大学正式

成立。 日方将派遣一流专家等来中心授课，期间学生们（中国大学日语讲师班、硕士生班）以

不同形式可去日本参观、学习，亲历日本社会的巨变。 从该中心走出的学生大都成为日语界

的骨干力量。 如今，中因积极开展国际汉语推广教育，中国孔子学院已近360所，正面临由数

量向质量、谋求可持续发展的阶段。 作为中日两国合作办学机构 “北京日本学研究中心“，经

过多年的探索和运作，实现了可持续性发展的目标。 从这一角度来看，北京
“日本学研究中

心”在国际日语教育推广方面成效显著，其办学模式值得借鉴，对其模式的探讨和研究具有一

定的现实意义。

［关键词］ 国际汉语推广教育；孔子学院；日本学中心；可持续性

Remarks on International Ch inese Teach ing : A Case Study 

Li Moli 

—

i

—

l
_

1
 

..
 
1

j

.-

'

卜
L',
I!七

[ Abstract] In order to disseminate its culture and to promote international 

communication, Japan made great efforts to spread teaching Japanese �
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for Japanese Studies was established in Beijing Foreign Studies University. In the meantime, 

Japan sent leading experts to the center to give lectures and lessons there. The students 

(Chinese University Japanese Instructors and MA students) also went to visit, learn and 

experience the great social change in Japan. Most teachers graduated from this center have 

become the backbone in Japanese language teaching fi�ld in China. Nowadays, China has 

actively promoted Chinese language education around the world. And now, China has 

launched nearly 400 Confucius Institutes in the world and has to solve the problem of 

enhancing the teaching quality and seeking the sustainable development of the Confucius 

Institute. Therefore, the education promotion strategy and mode of management of the center 
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